
On Wednesday, August 16, 2017 12:47 PM, Raluca Vestemeanu | de-clic <contact@de-clic.ro> wrote: 
 

 

Dacă vrei să te dezabonezi de la mesajele comunității de-clic apasă aici. 
 

 
În perioada 9-14 august, peste 1500 dintre noi am răspuns la un chestionar despre 
cum să continuăm campania inspectorulpadurii.ro. [1] Peste 50% dintre noi am 
ales să facem o înmânare de semnături la Ministerul Apelor și Pădurilor, și 
exact asta vom face! 
Săptămânile trec, iar proiectul de transparentizare a sectorului forestier 
accesibil publicului larg - inspectorulpadurii.ro - rămâne ascuns în sertarele 
ministerului.  
În conferința de presă în care s-a anunțat închiderea site-ului inspectorulpadurii.ro, 
ministrul și-a luat angajamentul că acest lucru nu va fi definitiv. Doina Pană a 
anunțat că proiectul urmează să fie dezvoltat. Așadar noi, comunitatea de-clic, am 
cerut un calendar de implementare a acestei dezvoltări. O reacție firească, de 
altfel. Din păcate, răspunsul ministerului se lasă așteptat. Sute dintre noi i-am 
scris ministrului pe email și Facebook timp de câteva zile fără a obține o reacție. 
Putem obține un răspuns doar dacă vom crește miza. Trebuie să arătăm 
ministerului că suntem cu adevărat interesați de soarta pădurilor noastre și că nu 
vom permite ca cel mai amplu proiect de monitorizare a tăierilor să fie dat uitării. O 
înmânare de semnături va demonstra că suntem o comunitate hotărâtă și că 
nu ne vom opri până ce inspectorulpadurii.ro nu va beneficia de dezvoltarea 
necesară. 
Săptămâna viitoare vom înmâna semnăturile noastre la Ministerul Apelor și 
Pădurilor. Vom trimite o solicitare scrisă și vom cere audiență directă la ministru, 
pentru a-i putea transmite îngrijorările noastre. Dar pentru asta trebuie să ne 
organizăm din timp. Vrem să facem un eveniment care să marcheze aceasta zi 
și să arate ministrului că suntem o comunitate unită, hotărâtă și 
puternică. Pentru asta pregătim bannerele, semnăturile și un vizual interesant al 
acțiunii. 
Ce zici, donezi și tu 5 lei pentru a ne ajuta la acoperirea costurilor de 
organizare a evenimentului? 

Da, vreau să contribui și eu 
 

 
Site-ul inspectorulpadurii.ro era mai mult decât un instrument de verificare a 
transporturilor de lemn. Pe lângă asta, el arăta și cât se taie, de unde se taie 
și cum se taie. Sistemul era conectat la un satelit care verifica o dată la două zile 
tăierile de păduri și trimitea alerte de tăiere ilegală dacă era cazul. Și nu doar 



atât, site-ul permitea verificarea camioanelor de lemn cu până la 3 ani în urmă. 
Oferea informații GPS despre punctele de tăiere, era practic cel mai performant 
instrument de monitorizare a sectorului forestier. [2] 
Merită să luptăm pentru toate astea, dar și pentru continuarea dezvoltării acestui 
sistem, pentru că doar așa putem preveni tăierile ilegale. Nu putem întoarce 
privirea și nu putem lăsa mafia lemnului să ne radă pădurile pentru profit. Am 
arătat că suntem o comunitate capabilă să pună presiune pe ministere astfel încât 
acestea să acționeze în interesul cetățenilor. Anul trecut am înmânat 15 metri de 
semnături la Ministerul Mediului, iar a doua zi construcția a două 
microhidrocentrale în Parcul Național Cheile Nerei-Beușnița a fost considerată 
inoportună.  
Acum e timpul să cerem Ministerului Apelor și Pădurilor să se țină de cuvânt 
și să continue dezvoltarea sistemului inspectorulpadurii.ro. Vom merge 
săptămâna viitoare la minister unde vom organiza o acțiune și o înmânare de 
semnături. De asemenea, vom solicita doamnei ministru să vină personal să preia 
semnăturile și să ne asculte îngrijorările.  
Ce zici, contribui și tu cu 5 lei pentru a ne ajuta la acoperirea costurilor de 
organizare a evenimentului?  

Da, vreau să contribui și eu 
 

 
Mulțumim că te implici, 
Raluca și echipa de-clic 
 

___________ 
NOTE: 
[1] https://www.de-clic.ro/stiri/rezultate-chestionar-IP 
[2] http://stiri.de-clic.ro/despre-IP 

 
 

 
Schimbarea societății în care trăim depinde de fiecare dintre noi. La fel și dezvoltarea 
platformei independente de-clic.ro. Nu acceptăm sprijin financiar din partea companiilor sau a 
altor entități ce doresc să influențeze misiunea și valorile noastre.  
Sprijinul financiar, oricât de mic, din partea membrilor ne ajută să ne menținem independența și 
să dezvoltăm acest instrument al participării publice a cetățeanului. 

Contribuie și tu 
	


